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SUOMEN GYNEKOLOGIYHDISTYS RY:N HALLITUKSEN KOKOUS 5/2016 

Aika	ja	paikka	ke	6.10	klo	15.00-18.15	Ravintola	Seurahuone,	Helsinki	
	
	
	
Läsnä:	 Pj. Seija Grenman (SG), varapj Hannu Martikainen, Taru Ahava (TA), Sirpa Eviö 

(SE), Mervi Halttunen-Nieminen (MHN), Anna-Maija Tapper (AMT), Linda Linke (LL) ja 

Katja Kero (KaKe). 

Varajäsenenä Kirsi Kuismasen tilalle Johanna Mäenpää 

Kutsuttuna Syklin päätoimittaja Mari Aaltonen (MA) ja webmaster Johanna Hautala (JH). 

Estyneinä: Kirsi Kuismanen, Ritva Keravuo (RK), Heli Saarelainen (HS), ja Riina Katainen 

(RK) 

	

1.	Kokouksen	avaus	
Puheenjohtaja	avasi	kokouksen	klo	15.00.	

	

2.	Kokouksen	laillisuus	ja	päätösvaltaisuus	
Kokous	todettiin	laillisesti	kokoon	kutsutuksi	ja	päätösvaltaiseksi.	

	

3.	Esityslistan	hyväksyminen	
Kokouksen	esityslista	hyväksyttiin.		

	

4.	Hallituksen	edellisen	kokouksen	pöytäkirjan	4/2015	hyväksyminen		
Edellisen	 kokouksen	 4/2015	 (Aallon	 Koti)	 	 pöytäkirja	 hyväksyttiin.	 Kotitehtävälista	

tarkistettiin.		

	

	

	

	



5.		Talousasiat	
	

5.1	Talouskatsaus	(TA)	

.		

Talouskatsaus	esitetään	tarkemmin	hallituksen	kotisivuosiossa.	

	

6.	Koulutuspäivät	
	

6.1.	Syyskokous	Helsinki	24.-25.11.2016	
23.11.2016	Presymposium	

MHN	varmistaa	 koulutukseen	 ilmoittautuneiden	 lukumäärän	 ja	 edelleen	pyytää	Exeltikseltä	

ilmoittautumislinkkiä	 nettisivuille.	 	 Presymposium	 on	 tarkoitettu	 vain	 SGY-päiville	

osallistujille	ja	tämä	on	kirjattu	ilmoittautumislinkkiin	jo	aikaisemmin.		

	

24.-25.11.2016	SGY-päivät	Biomedicum	

Varaukset	ovat	kunnossa,	majoitus-	ja	iltajuhlapaikkana	Scandic	Crowne	Plaza.	Luentorunkoa	

käytiin	 läpi.	 Kaikki	 luennoitsijat	 ja	 puheenjohtajat	 ovat	 lupautuneet	 ja	 ilmoittaneet	

majoitustarpeensa.	 	 Iltajuhlassa	 esitetään	 TYKS:n	 ”Evalien	 arki”	 –elokuva.	 	 Päivi	 Pololta	 ja	

Anna-Kaisa	Poraseslta	kysytään	musiikkiesitystä.	

	

Seth	 Wichmann-palkinnon	 jakaa	 PJ	 Seija	 Grenman,	 sillä	 varapj	 on	 estynyt	 NFOG:n?vai	

EBCOGIN?	 kokouksen	 vuoksi	 tehtävästä.	 SGY-informoi	 15min	 aika	 annetaan	 Elämälle	

Hankkeen	 info-mahdollisuudelle.	 Vuosikokouksen	 yhteyteen	 varataan	 5min	 aika	 Bayerin	

apurahojen	jaolle	(Prof	Mäkinen).	

	

Ohjelmaan	on	lisätty		SLL	Suomen	gynekologit-	alajaoston	kokous,	joka	oli	jäänyt	pois	Syklissä	

julkaistusta	ohjelmasta.	

	

Lehdistötiedotetta	 pyydetään	 Heli	 Saarelaiselta	 ja	 FinCOG:n	 sihteeri	 Riitta	 Koivisto-

Koranderilta,	 joiden	toivotaan	olevan	yhteydessä	pienryhmiinsä	 lehdistötiedotteen	tiimoilta.	

Torstain	 obstetriikan	 päivästä	 huolehtii	 HS	 ja	 perjantain	 tiedote	 pyydetään	 Riitta	 Koivisto-

Koranderilta.	

	



6.2.	Kevätkokous	Seinäjoki		27.4.-28.4.2016	
Presymposium	26.4.2016		

Presymposiumin	aiheena	on	Advanced	Colposcopy.	Pekka	Niemiseltä	pyydetään	Sykliä	varten	

luennoitsijoiden	 CV:t	 ja	 kuvat.	 Sykliin	 toivotaan	 myös	 Pekka	 Niemisen	 kirjoitus	

kolposkopiakurssiin	 liittyen.	Koposkopiakurssit	 ovat	perinteisesti	 olleet	 suosittuja	 ja	 jälleen	

toivotaan,	että	kurssi	vetää		runsaasti	osallistujia	Seinäjoelle.	

	

SGY-päivät	27.4.-28.4.2016	

Varaukset	 ja	 ohjelmat	 ovat	 valmiit.	 Kööpenhaminassa	 järjestetään	 valitettavasti	 samaan	

aikaan	 gyn	 endokrinologinen	 koulutus.	 Hallitus	 pyrkii	 nyt	 tehokkaasti	 mainostamaan	

Seinäjoen	koulutuspäiviä,	jotta	päällekkäisyys	ei	vähentäisi	osallistujamäärää.	

Yl	 Erkinheimo	 yhdessä	 Linda	 Aukian	 ja	 muiden	 S-joen	 lääkärien	 kanssa	 on	 järjetänyt	

iltajuhlan	ohjelmaa.	Sykliin	tulee	Seinäjoen	esittely		S-joen	klinikan	toimesta.	Lisäksi	pyritään	

kartan	 tms:n	 avulla	 avaamaan	 Seinäjoelle	 tulevia	 kulkuyhteyksiä,	 jotta	 osallistujamäärä	

saataisiin	mahdollisimman	suureksi.	

	

KEKA	hakee	NFOG:ltä	rahoitusta	kolposkopiakurssin	pohjoismaalaisille	vetäjille.	

		

6.3.	Vuosikokous	2016,	Helsinki	16.-17.11.2017	
15.11.2017	Presymposium	

JH	ja	MHN	viimeistelevät	uä-aiheista	presymposiumia.		

	

16.11.2016		SGY-päivät	torstai	

Päivän	 alussa	 ”Suomi	 100”	 –ohjelma	 on	 vielä	 varmistamatta.	 Pohdittiin	 naisvaikuttajan	

kutsumista	 puhujaksi	 ja	 lisäksi	 esimerkiksi	 videota,	 jonka	 teemana	 olisi	 ”Suomalainen	

nainen”.	 Mietittiin	 kuvakavalkadia	 ja	 musiikkia	 kuvien	 taustalle.	 Puhujiksi	 ehdotettiin		

seuraavia	 nimiä:	 Paula	 Risikko,	 Saara	 Sofia	 Siren,	 Jenni	 Haukio,	 Elisabeth	 Rehn	 tai	 Sari	

Sarkolahti,	Aiheeseen	palataan	seuraavassa	kokouksessa.	

	

Luento-ohjelmasta	 puuttui	 vielä	 luennoitsijavarmistuksia.	 ”Lihavuus	 koko	 perheen	

ongelmana”	–aiheesta	kutsutaan	puhumaan	LT	Niina	Vuorela	TAYSista.	Vuorela	on	vastikään	

väitellyt	ja	esiintynyt	aiheeseensa	liittyen	tv:ssä.	SE	lähestyy	Vuorelaa	luentokutsulla.	

	



Pekka	Ylitalo	on	yhteydessä	Patrik	Borgiin.	

	

Reita	Nyberg	 	ei	ole	vielä	varmistanut	pääsyään	luennoimaan	aiheesta	”Obesiteetin	vaikutus	

operatiiviseen	hoitoon”.	KiKU	varmistaa.	

	

17.11.2017		SGY-päivät	perjantai	

Ohjelma	on	valmis	ja	luennoitsijat	varmistettu.	

	

6.4	SGY-päivät	Lahti	12.-13.4.2018	
Pj	 SG	oli	 ollut	 yhteydessä	 Lahden	 ylilääkäriin	ML	 Setälään.	ML	 	 ja	KiKu	 aloittavat	 ohjelman	

työstämisen.	AMT	järjestää	paikkavarauksia	yhdessä	yl	Setälän	kanssa.	

	

6.5	SGY	päivät	Helsinki	15.-16.11.2018	SGY:n	90v.	Juhlavuosi	
AMT	 oli	 ottanut	 selvää	 paikkavarauksista.	 Finlandiatalon	 paikkavuokra	 on	 kallis,	 mutta	 se	

todettiin	 juhlavaksi	 ja	 arvokkaaksi	 koulutuspaikaksi.	 Aiheeseen	 palataan	 seuraavassa	

kokouksessa.	

	

7.	Pienryhmät	
7.1	EGO	(LL)		

Sopimus	 EGO-päivien	 sponsoroinnista	 Mylanin	 kanssa	 saatiin	 eteenpäin	 6.10.	 ennen	

hallituksen	kokouksta.	SG,	TA,	LA	ja	KK	tapasivat	Mylanin	edustajan	ja	sopimusta	tarkastettiin	

lopulliseen	muotoonsa.	Molemmat	osapuolet	olivat	tyytyväisiä	kolmen	vuoden	sopimukseen.	

LL	oli	 työstänyt	webropol-kyselyä,	 jonka	tarkoituksena	on	kartoittaa	evaleiden	toiveita	SGY-

päivien	 suhteen	 sekä	 erilaisiin	 koulutuksiin	 liittyviä	 kysymyksiä.	 KEKA	 lähettää	 Turun	

yliopiston	 webropol-vastuuhenkilön	 yhteystiedot	 LA:lle,	 jotta	 LA	 pääsee	 tekemään	 kyselyn	

valmiiksi.	

	

Keskusteltiin	hallinnon	koulutuspisteisiin	oikeuttavista	koulutusaiheista.	 Jatkossa	pohditaan,	

voisiko	hallinnon	koulutukseen	hakea	pisteitä	myös	SGY-päivien	ohjelmassa.	

	

7.2	Reproduktioendokrinologian	pienryhmä	

Pienryhmän	 vuosikertomus	 2015-2016	 ja	 toimintasuunnitelma	 oli	 lähetetty	 etukäteen	

kaikille	hallituksen	jäsenille.	



7.3	Obstetrinen	pienryhmä			

Pienryhmän	 vuosikertomus	 2015-2016	 ja	 toimintasuunnitelma	 oli	 lähetetty	 etukäteen	

kaikille	hallituksen	jäsenille.	

7.4	Urogynekologian	pienryhmä		

Pienryhmän	 vuosikertomus	 2015-2016	 ja	 toimintasuunnitelma	 oli	 lähetetty	 etukäteen	

kaikille	hallituksen	jäsenille.	

7.5	Onkologinen	pienryhmä		

Pienryhmän	 vuosikertomus	 2015-2016	 ja	 toimintasuunnitelma	 oli	 lähetetty	 etukäteen	

kaikille	hallituksen	jäsenille.	

7.6	Seksologian	pienryhmä	

Pienryhmän	 vuosikertomus	 2015-2016	 ja	 toimintasuunnitelma	 oli	 lähetetty	 etukäteen	

kaikille	hallituksen	jäsenille.	

7.7	Kehitysyhteistyöpienryhmä		

Pienryhmän	 vuosikertomus	 2015-2016	 ja	 toimintasuunnitelma	 oli	 lähetetty	 etukäteen	

kaikille	hallituksen	jäsenille.	

7.8	Pienryhmien	kokoukset	SGY-päivien	aikana	

KYSGYn	 pj	 Merja	 Metsä-Heikkilä	 oli	 tiedustellut	 mahdollisuutta	 varata	 kokoustiloja	

Biomedicumista	 SGY-koulutuspäivien	 aikana.	 SGY	 kannustaa	 pienryhmien	 tapaamisiin	 SGY-

päivien	aikana.	Koska	Biomedicumin		tilavuokrat	ovat	kalliita,	tarjotaan	mahdollisuutta	varata	

lounasaikana	pöytä	pienryhmän	nimellä	 lounastilasta.	Biomedicumissa	on	 	 joka	kerroksessa	

myös	 avoimia	 tiloja,	 joissa	 kokoustaminen	 voi	 onnistua	 ilman	 lisäkuluja.	 Muilla	

paikkakunnilla	kuin	Helsingissä	kokousmahdollisuudet	arvioidaan	paikkakuntakohtaisesti.	

	

8.	Muut	järjestöt		
8.1	NFOG		

HM	osallistuu	NFOG:n	kokoukseen	milloin??	ja	on	täten	estynyt	SGY-päiville	osallistumisessa.	

	

Niels	 Uldbjerg	 on	 ollut	 yhteydessä	 Oskari	 Heikinheimoon	 ja	 Seija	 Grenmaniin	

pohjoismaalaisen	 englanninkielisen	 perusopetuksen	 gynekologisen	 oppikirjan	 tekemisestä.	

Oskari	 Heikinheimo	 valittiin	 Suomen	 edustajaksi	 kirjan	 toimitukseen.	 Keskustelua	 herätti	

pohdinta	NFOG:n	elektronisen	oppikirjan	roolista	Suomalaisessa	koulutuksessa:	Suomessa	on	

käytössä	 erinomainen	 Duodecimin	 kustantama	 suomenkielinen	 oppikirja.	 Juha	 Mäkinen,	

Johanna	 Mäenpää	 ja	 Juha	 Tapanainen	 ovat	 yhteydessä	 Duodecimiin	 ja	 	 tiedustelevat	



Naistentautien	oppikirjan	päivityksen	 tilanteesta.	 Painos	on	 ilmeisesti	 loppuunmyyty	 ja	 sitä	

saa	 ainoastaan	 nettiversiona.	 Oppiaineiden	 professorit	 lähettävät	 englanninkieliset	

kommenttinsa	 pj	 SG:lle	 ja	 Oskari	 Heikinheimolle	 lokakuun	 loppuun	 mennessä.	 SG	 on	

lähettänyt	asiaan	liittyen	jo	viestit	professoreille.	

	

NFOG	”Guideline	on	progesteronfor	prevention	of	preterm	delivery”	–työryhmään	ehdotetaan	

Suomen	 edustajiksi	 Kati	 Tihtosta,	 Vedran	 Stefanocvicia	 ja	 Oulu	 niemeää	 vielä	 oman	

edustajansa	kolmanneksi	henkilöksi	työryhmään.	SG	lähettää	vastauksen	eteenpäin	NFOG:lle,	

kun	Oulun	ehdokas	on	selvinnyt.	

	

MHN	muistutti,	että	SG	lähettäisi	Ehkäisyn	Käypä	hoidon	englanninnoksen	NFOG:n	sivuille.		

http://www.kaypahoito.fi/web/english/guidelines/guideline?id=ccg00004	

	

MHN	ehdotti	myös,	että	uusi	Kohdunsuun,	emättimen	ja	ulkosynnytinten	solumuutsten	Käypä	

hoito	 käännettäisiin	 englanniksi.	 Ehdotusta	 kannatettiin	 ja	 lisäksi	 mietittiin	 tulisiko	 kaikki	

Käypä	hoitosuositukset	kääntää.	Aiheeseen	palataan	myöhemmin.	

	

8.2	EBCOG		

HM	osallistuu	seuraavaan	kokoukseen.	MHN	on	estynyt.	HM	ottaa	selville,	milloin	seuraavaksi	

uudet	nimitykset	ja	vaalit	ovat	tulossa.	

	

8.3	FIGO		

FIGO:n	vice	president	Seija	Grenman	kertoi	terveisiä	Egyptistä,	jossa	hän	oli	ollut	kutsuttuna	

FIGOn	vice	presidentin	mandaatillaan.	SG	esitti	FIGO:n	kokouksesta	kuvia.		

	

Minna	 Tikkanen	 on	 asetettu	 ehdolle	 Suomen	 edustajaksi	 Guidelines	 on	 Placenta	 Acreta	

8/2016	–työryhmään.	

	

FIGO:n	 järjestämiin	 workshoppeihin	 haetaan	 potilastapauksia,	 joissa	 potilaan	 oikeuksia	 on	

loukattu	 tai	 häntä	 on	 kohdeltu	 huonosti	 ajatellen	 potilasta	 kunnioittavaa	 käytöstä.	

Vastuuhenkilöiksi	 valittiin	 Linda	 Aukie	 (EGO),	 Heli	 Saarelainen	 (Obst)	 ja	 Mervi	 Halttunen-

Nieminen	 (Gyn).	AMT	ehdotti,	 että	 tapauksia	voisi	hakea	myös	potilasvalituksista	 löytyvistä	



esimerkeistä.	Hallitus	pohti	eettisiin	kysymyksiin	suuntautuvaa	sessiota	myös	tulevaisuuden	

SGY-päiville.	

	

8.4.	Säätiö	

Säätiön	 pj	 Juha	 Mäkinen	 oli	 kertomassa	 Säätiön	 ja	 Elämälle	 Hankkeen	 tilanteesta.	 Tuleva	

hyväntekeväisyyskonsertti	 sekä	 lukuisat	 muut	 hankkeet	 Elämälle	 Hankkeen	 projektissa	 on	

saatu	hienosti	työryhmän	toimesta	käyntiin.	

	

8.5.	Väestöliitto	

Kokouksessa	 jäi	 käsittelemättä	 Väestöliiton	 vaalit.	 Sähköpostikokouksessa	 jatkettiin	 vielä	

keskustelua.	SGY	jäsenjärjestöedustajana	voi	ehdottaa	tulevalle	toimikaudelle	puheenjohtajaa	

ja	 hallituksen	 jäseniä	 kolmen	 vaihtuvan	 jäsenen	 tilalle.	 SGY	 tukee	 nykyisen	 puheenjohtajan	

valintaa	 myös	 seuraavalle	 toimikaudelle.	 Duodecimilta	 tiedustellaan	 mahdollisia	 muita	

tarmokkaita	ehdokkaita.	

	

9.	Sykli		
Riina	 Katainen	 oli	 estynyt	 osallistuman	 kokoukseen,	 mutta	 hän	 oli	 lähettänyt	 etukäteen	

terveisensä	hallitukselle.	 	Painotalo	Punamustan	kanssa	sopimusta	on	jatkettu	ensi	vuodelle.	

Päätoimittaja	oli	 tarkastanut	Punamustan	Syklin	painatushinnan,	sillä	 forssalainen	painotalo	

oli	 ollut	 yhteydessä	 RK:een	 oman	 tarjouksensa	 puitteissa.	 	 Seuraava	 aineistopäivä	 on	

14.10.2016	ja	lehti	ilmestyy	11.11.2016.	RK	ehdotti	lehden	ilmestymisaikatauluihin	muutosta	

vuodelle	2017.	Aiheeseen	palataan	seuraavassa	kokouksessa,	johon	RK	pyydetään	miettimään	

Syklin	 ilmestymisaikataulua	 siten,	 että	 se	 voisi	 palvella	mahdollisimman	 hyvin	 SGY-päivien	

mainontaa	ja	tiedotusta.		

	

SGY-päivien	yhteydessä	kierrätetään	nimi-	ja	osoitelistaa	jäsenlistan	päivittämiseksi	ja	Syklin	

osoitelistan	tarkistamiseksi.		Listaan	laaditaan	kohta,	jossa	kysytään,	onko	jäsen	saanut	Syklin	

kotiinsa.	 	Myös	sähköpostiosoite	tarkistetaan.	LA	ystävällisesti	 tarjoutui	auttamaan	sihteeriä	

jäsenrekisterin	pidossa.	Sihteeri	miettii	 seuraavaan	kokoukseen,	miten	yhteistyötä	voitaisiin	

toteuttaa.	

	

10.	Kotisivut	(JH)	
	



JH	 oli	 päivittänyt	 kotisivuja.	 Pöytäkirjat	 ja	 toimintakertomukset	 sekä	 vuosikello	 on	 liitetty	

sivuille.	

Nettisivujen	 5000e	mainos	 (pysyvä	mainos	 ainoastaan	 yhdelle	 yritykselle),	 jota	 on	 tarjottu	

mainoskanavamahdollisuutena	 yrityksille	 ei	 ole	 vielä	mennyt	 kaupaksi.	 Ongelmana	 voi	 olla	

SGY-päivien	ilmoittaumisessa	käytetty	avoin	linkki,	jonka	yhteydessä	reseptivalmisteita	ei	voi	

mainostaa.	Ilmoittautumislinkki	halutaan	kuitenkin	pitää	edelleen	avoimena,	sillä	SGY-päiville	

osallistuminen	 halutaan	 pitää	 mahdollisimman	 yksinkertaisena.	 Aiheeseen	 palataan	 vielä	

jatkossa.	

	

11.	Jäsenasiat	
Jäseneksi	 haluavat	 Sivan	Glazer-Livson,	Natalia	Bogdan,	Olga	Wihersaari,	 Tuulia	Meriläinen,	

Maria	Appelberg.	Kaikkilla	oli	hyvät	suosittelijat.	Lisäksi	Tarja	Laurila-Haukka	haluaa	 jatkaa	

jäsenenä	 kevään	 eropyynnostä	 huolimatta.	Maija	 Harrela	 haluaa	 erota	 yhdistyksestä,	 syynä	

erikoisalan	vaihto.	

Jäsenhakemukset	käsiteltiin	ja	hyväksyttiin;	uusia	jäseniä	informoidaan	sähköpostitse	asiasta	

(KK).	 KAKE	 lähettää	 uusien	 jäsenten	 tiedot	 Actaan,	 Sykliin	 ja	 SLL:oon.	 Jäsenkirjat	 ja	 DVD:t	

luovutetaan	Helsingin	vuosikokouksessa	paikalla	oleville	uusille	 jäsenille.	Myös	 	 eroanomus	

hyväksyttiin.	

	

Edellisen	 toimintakauden	 aikana	 SGY:lle	 on	 tullut	 tieto	 neljän	 jäsenen	 kuolemasta	 (Maija	

Kivisalo,	 Anni	 Korhonen,	 Lauri	 Lehto	 ja	Matti	 Grönroos).	 Edesmenneitä	 jäseniä	muistetaan	

hiljaisella	hetkellä	vuosikokouksen	yhteydessä.	

	
12.	Muut	esille	tulevat	asiat	
	

12.1.	Matka-apurahahakemukset	

	

LT	 Jaanan	 Nevalainen	 on	 hakenut	 apurahaa	 kongressiin	 ”Ithe	 12th	 Pasific	 Congress	 in	

Maternal	 Fetal	Medicine,	 Saving	Mothers	 and	 babies	 in	 Asia”	 ,	 joka	 järjestetään	 Penangissa	

Malesiassa.	Lt	Nevalaisella	on	kokouksessa	suullinen	esitys.	

LT	Pekka	Pinola	on	hakenut	apurahaa	Tukholmassa	pidettävään	kongressiin,	johon	hänet	on	

kutsuttu	 puhumaan	 juuri	 valmistuneesta	 väitökirjatutkimuksensa	 yhteenvedosta.	 	 Matka-

apurahalla	 on	 tarkoitus	 mahdollistaa	 LT	 Pinolan	 osallistuminen	 Karoliinisen	 instituutin	



professorin,	 Elisabet	 Stener-Vicorinin	 järjestämään	 “PCOS	 (polycystic	 ovary	 syndrome)	 –	

masterclass”	 –koulutusseminaariin.	 Koulutuksen	 taustalla	 on	 PCOS-network,	 joka	 on	

pohjoismaalaisten	alan	asiantuntijoiden	muodostama	yhteisö.		

	Hakemuksiin	perehtynyt	vpj	HM	esitti	molempien	hakemusten	hyväksymistä,	ja	näin	tehtiin.	

KEKA	ilmoittaa	apurahan	saajille.	

	

12.2	Seth	Wichmann-palkinto	

	

Seth	Wichmann-	 palkinnon	 saajaksi	 oli	 tullut	 yks	 ehdokas	 Dos	 Hanna	 Savolainen-Peltonen	

Helsingistä.	 MHN	 poistui	 jäävinä	 päätöksen	 ajaksi.	 	 Ehdokas	 todettiin	 riittävän	

meritoituneeksi	ja	soveltuvaksi	palkinnon	saajaksi.	KEKA	ilmoittaa	palkinnon	saajalle.	

	

12.3.	 Erityistilanteet	 liittyen	 potilaan	 hyvän	 hoitokäytännön	 vastaisiin	 toiveisiin	

synnytyksen	aikana		

Keskusteltiin	 ristiriitaisista	 tilanteista	 potilaan	 	 hoidossa,	 joissa	 potilaan	 toiveet	 ovat	

diskrepanssissa	vallitsevien	hyvään	hoitokäytäntöön	liittyvien	lääketieteellisten	hoitotapojen	

kanssa.	Esimerkkeinä	lähiaikoina	ovat	olleet	lootussynnytykset,	joissa	äiti	ei	ole	halunnut,	että	

istukka	 irrotettaisiin	 lapsesta	 sekä	 äidin	 kieltäytyminen	 synnytyksen	 aikaisen	 KTG-

seurannasta.	Obstetrisen	pienryhmän	pj	Jukka	Uotilaa	pyydetään	laatimaan	ryhmänsä	kanssa	

lausunto	koskien	edellä	mainittuja	tilanteita.	Pj	lähettää	Etenen	eettiset	ohjeet	Jukka	Uotilalle	

sekä	hallitukselle.	Lausunto	laaditaan	Etenen	ohjeiden	pohjalta.		

	

13.	Seuraavat	kokoukset	
• 23.11.	klo	12.00	Helsinki	(SGY-päivät)	

• 9.2.2017	klo	14.00	Helsinki	

• 26.4.2017	Seinäjoki		klo	12.00	

• Kesäkuu	2017	Ahvenanmaa	

	

14.	Kokouksen	päättäminen	
Puheenjohtaja	päätti	kokouksen	klo	18.15??.	

	

Turussa	7.10.2016	

	



puheenjohtaja	 	 sihteeri	

Seija	Grenman		 	 Katja	Kero	

	

	

	


